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Zadeva:  Informacija o nameri Ministrstva za notranje zadeve Republike Slovenije, da na 

območju Bele krajine vzpostavi sprejemno registracijski center in Pobuda Civilne 

iniciative proti migrantskemu centru v Beli krajini  

 

 

1) Informacija in stališče županje  

Člani občinskega sveta in občani so z dogodkij in tematiki o izraženi nameri Ministrstva za notranje 

zadeve RS (MNZ), glede morebitne vzpostavitve sprejemno registracijskega centra na območju Bele 

krajine, tekoče in redno seznanjeni, saj so sproti in neposredno iz moje strani obveščeni o vseh 

dogodkih in pisnih stališčih, tako občine kot ministrstev, neposredno preko e-pošte, na spletni strani 

občine in v medijih. 

V zvezi z navedeno tematiko je potrebno biti pri zapisanem  verodostojen in natančen, tako da bodo  

navedena dejstva odražala dejansko in resnično stanje in da po nepotrebnem ne begajo občanov in 

povzročajo negotovost prebivalcev Bele krajine. V sled navedenega v nadaljevanju povzemam 

dosedanja stališča, ugotovitve in dogodke: 

- S strani županje ali katerega koli organa občine Črnomelj ni bilo nikoli potrjeno, da bo v občini 

Črnomelj vzpostavljen sprejemni center za migrante. Glede navedene problematike je moje 

stališče ves čas znano. Večkrat sem že in ponovno poudarjam, da Občina Črnomelj ne bo dovolila 

gradnje stalnega begunskega namestitvenega centra, saj je občino dovolj prizadela že postavitev 

žičnate ograje na meji. Obstaja pa tudi potreba države po vzpostavitvi sprejemno-

registracijskega centra, ki je potreben, da se bodo lahko morebitni ilegalni prebežniki na našem 

območju ustrezno registrirali, vrnili nazaj v Republiko Hrvaško ali se napotili iz občine naprej v 

namestitvene centre, predvsem zaradi varnosti ljudi, ki živimo ob meji. V kolikor do drugega 

migrantskega vala dejansko pride, je vsekakor bolje biti predhodno pripravljen in ne stvari 

prepustiti naključju. Ponovno pa je potrebno izpostaviti, da vzpostavitev sprejemno 

registracijskega centra ni v pristojnosti občine, temveč Ministrstva za notranje zadeve in Policije, 

ki bo navedene centre organizirala in vzpostavila za izvajanje policijskih postopkov.  

- V četrtek, 27. 10. 2016, sem sklicala Varnostni sosvet Občine Črnomelj, ki se je seznanil z 

dosedanjim potekom aktivnosti v zvezi z namero države po morebitni vzpostavitvi sprejemno 

registracijskega centra na območju občine Črnomelj. Varnostni sosvet je sprejel med drugim tudi 

sklep, da je v primeru večjega števila migrantov, bolje imeti migrante pod nadzorom, na enem 

mestu, kot pa da se nenadzorovano gibljejo po območju občine Črnomelj in s tem ogrožajo 

varnost prebivalcev občine Črnomelj. 

- Ministrstvo za notranje zadeve RS je v dopisu dne 3.10.2016, dejansko izkazalo interes po lokaciji 

za vzpostavitev sprejemno registracijskega centra na območju poligona kinološkega društva na 

Vražjem kamnu (ki je v lasti države). Tudi ta lokacija ni bila dokončno nikoli potrjena in ni  

razvidno,da bi ministrstvo izkazovalo tudi interes za zemljišča na Preloki in na Vinici, čeprav so v 

septembru mesecu opravili oglede tudi na teh območjih. 



- Dne 14.10.2016 je ministrica za obrambo preklicala namero po vzpostavitvi sprejemno 

registracijskega centra na območju poligona kinološkega društva na Vražjem kamnu in po 

zagotovilih državnega sekretarja na Ministrstvu za obrambo, g. Miloša Bizjaka z dne 8.11.2016, 

od te odločitve ministrstvo za obrambo ne bo odstopilo. 

- S strani MNZ je bila občina seznanjena, da Ministrstvo za notranje zadeve ves čas išče optimalne 

možnosti za vzpostavitev sicer nujno potrebnih sprejemno-registracijskih centrov, ki bi jih 

vzpostavili izključno v že večkrat opisanih razmerah ter pod opredeljenimi pogoji. Navedli so, da 

bodo opravili še nekaj ogledov lokacij, tudi tistih, ki so jim jih ponudili zasebniki, in po celoviti 

proučitvi pogojev za uporabo ter po preveritvi ustreznosti morebitnih novih lokacij s strani 

Policije, naredili celovito oceno primernosti teh lokacij. O tem nas bodo po zagotovilih državnega 

sekretarja  g. Boštjana Šefica tudi obvestili.  

- Dne 2.11.2016 sem sklicala sestanek z državnim sekretarjem na MNZ g. Boštjanom Šeficem glede 

namere MNZ, da pridobi lokacijo za morebitno vzpostavitev sprejemno registracijskega centra 

na območju občine Črnomelj. Na sestanek so bili povabljeni tudi predsedniki političnih strank in 

vodje svetniških skupin v Občinskem svetu občine Črnomelj, člani Varnostnega sosveta Občine 

Črnomelj, člani Štaba Civilne zaščite Občine Črnomelj, komandir Policijske postaje mejne policije 

Metlika, predsednik Krajevne skupnosti Črnomelj, predsednik Športno kinološkega društva Bela 

krajina, predstavnica Civilne iniciative proti migrantskemu centru v Beli krajini ter predstavniki 

OU Občine Črnomelj z namenom, da MNZ neposredno informira o iskanju omenjene lokacije. Na 

sestanku sem izpostavila naslednje zahteve državi oziroma pristojnemu državnemu sekretarju 

Boštjanu Šeficu, da: 

- pričakujemo relevantne informacije glede aktivnosti ministrstva pri iskanju lokacije za 

morebitno vzpostavitev sprejemno registracijskega centra, 

- zahtevamo, da se podajo pogoji oziroma tehnične zahteve ustreznosti lokacije za morebitni 

sprejemno registracijski center, 

- zahtevamo, da se ustrezna lokacija išče tudi izven občine Črnomelj, tako v Beli krajini kot 

širše. 

Državni sekretar na MNZ, g. Šefic je obširneje opisal in pojasnil migracijsko problematiko v regiji 

in širše, izpostavil migracijski potencial v regiji (zahodni Balkan) in priprave MNZ na morebitni 

drugi val migrantov. V sklopu teh priprav MNZ proučuje tudi možne lokacije za vzpostavitev t.i. 

sprejemno registracijskih centrov ob meji. Državni sekretar je izpostavi, da ne bo več 

reguliranega migrantskega toka kot smo ga bili vajeni, ampak se soočamo z ilegalnimi 

migracijami. V sklopu teh priprav MNZ proučuje tudi možne lokacije za vzpostavitev t.i. 

sprejemno registracijskih centov ob meji, ki bi bilo vzpostavljeni samo v primerih, če bi bilo 

število migrantov tolikšno, da jih ne bi mogli obravnavati na rednih policijskih postajah.  

Sprejemno registracijski centri niso migrantski centri, niso nastanitveni centri in ne sprejemni 

centri kakršni so bili vzpostavljeni v lanskem letu. Sprejemno registracijske centre vodi in 

organizira policija in bi bili aktivirani le v primerih, ko na policijskih postajah ne bi bili več zmožni 

obvladati aktivnosti. V navedenih centrih se opravljajo policijski postopki. Pojasnil je tudi 

postopke v sprejemno registracijskem centru in, da bi tak center lahko sprejel 150 do 300 

migrantov, ki bi mejo prečkali na našem območju. Po ustrezni obravnavi s strani policije se 

posamezne migrante v roku 48-72 ur ali vrne nazaj v Republiko Hrvaško ali se ji nastani v Centru 

za tujce v Postojni ali premesti v Azilni dom v Ljubljani oz. njegove izpostave. V sprejemno 

registracijskem centru se migranti zadržujejo max. 72 ur in nič več, saj tak center ni namenjen 

daljši namestitvi, temveč policijski obravnavi oseb. Ti centri bi se po zagotovilih državnega 



sekretarja ukinili takoj, ko bi število migracij upadlo, da bi naloge lahko opravili na rednih 

policijskih postajah. Glede možnih lokacij je bilo s strani Ministrstva za notranje zadeve 

opravljenih ogledov več lokacij, nekaj so jih v času sestanka še načrtovali, morajo pa biti čim 

bližje meji, da bo čim hitreje in učinkoviteje vračanje v Republiko Hrvaško. Dokončne odločitve 

glede lokacije, na dan sestanka, po besedah g. Šefica še niso sprejeli. 

 

Navajajo se tudi določeni netočni podatki glede gospodarskega stanja v občini Črnomelj. Tudi v tem 

oziru je potrebno biti verodostojen in natančen:   

- brezposelnost od januarja letos ves čas upada in je po podatkih Zavoda RS za zaposlovanje 

ter Statističnega urada RS v avgustu znaša 17,8 % ali 1189 oseb, 

- v občini Črnomelj je v letu 2015 poslovalo 257 gospodarskih družb in 378 samostojnih 

podjetnikov, ki so skupaj so zaposlovali 1.653,241 ljudi kar je za slabih 5% več kot leta 2014, 

- večja družba, ki deluje in zaposluje na območju občine Črnomelj je družba Akrapovič, d.d., ki 

sicer nima sedeža v občini Črnomelj, vendar je največji zaposlovalec na našem območju. Med 

večjimi zaposlovalci so še Adria Dom, proizvodnja mobilnih domov, d.o.o., Kanižarica in 

poslovna enota Proizvodnja Črnomelj družbe Livar, proizvodnja in obdelava ulitkov, d.d. 

Aktualne in natančnejše informacije glede migrantske problematike in namere glede vzpostavitve 

sprejemno registracijskega centra na območju Bele krajine bodo na seji podali predstavniki 

Ministrstva za notranje zadeve, v čigar pristojnost sodi vzpostavitev sprejemno registracijskega 

centra in upravljanje z migrantskim tokom.   

 

Predlog sklepa:  

Občinski svet se je seznanil z aktualno informacijo glede morebitne vzpostavitve sprejemno 

registracijskega centra na območju Občine Črnomelj.  

 

 

 

Predlagateljica:  

Županja 

Mojca Čemas Stjepanovič, univ.dipl.ekon. 

 

 

 

 

 

 

 

                                                           
1 Število predstavlja povprečno število zaposlenih na podlagi opravljenih delovnih ur v obračunskem obdobju 

 



 

2) Pobuda Civilne iniciative proti migrantskemu centru v Beli krajini  in besedilo Peticije: Proti 

migrantskemu centru v Beli krajini  

 

 

Dne 16.11.2016 je tudi Civilna iniciativa proti migrantskemu centru v Beli krajini po predstavnici 

Civilne iniciative Občine Črnomelj  mag. Maji Kocjan in članici občinskega sveta SDS občine Črnomelj 

mag. Maji Kocjan, podala pobudo po uvrstitvi in obravnavi navedene problematike na sejo 

občinskega sveta. Predlog in celotno gradivo predlagateljice so v  prilogi.  

Gradivo v prilogi: 

- Predlog za umestitev točke na dnevni red seje, z dne 16.11.2016 

- Zahteva CI za uvrstitev točke na dnevi red 

- Peticija: Proti migrantskemu centru v Beli krajini  

 

 

Predlagateljica:  

Članica občinskega sveta Občine Črnomelj   

Mag. Maja Kocjan  





Civilna iniciativa proti migrantskemu centru v Beli krajini 

Črnomelj, 15. 11. 2016 

Občina Črnomelj 

Občinski svet  

Trg svobode 3 

8340 Črnomelj 

 

 

ZADEVA: Zahteva za obravnavo točke dnevnega reda o postavitvi t. i. registracijsko-

sprejemnega centra na območju Občine Črnomelj na naslednji seji Občinskega sveta s 

predlogi sprejetih sklepov 

 

 

Spoštovani 

 

Glede na potek dogodkov v zadnjih mesecih v Civilni iniciativi proti migrantskemu centru 

zahtevamo, da Občinski svet Občine Črnomelj na prvi naslednji seji po prejemu zahteve 

obravnava točko dnevnega reda o nameri postavitve t. i. registracijsko-sprejemnega centra v 

Občini Črnomelj. 

 

Občani Črnomlja ne sprejemamo dejstva, da je migrantski center v kakršnikoli obliki na 

območju Črnomlja, saj je to popolnoma nesprejemljivo za prebivalce občine. Kljub temu, da 

je državni sekretar mag. Boštjan Šefic na sestanku navajal, da bo center vzpostavljen z 

namenom naše varnosti, smo mnenja, da bo center v kakršnikoli obliki ogrozil našo varnost in 

Občino Črnomelj še dodano obremenil.  

 

Prepričani smo tudi, da bo v primeru postavitve kakršnegakoli centra v Občini Črnomelj ta 

hitro prerasel v nastanitvenega. Kakor je navedel predsednik Vlade RS dr. Miro Cerar na 

zaključnem srečanju po regijskem obisku v jugovzhodni Sloveniji, ki je potekalo 8. novembra 

2016 v Novem mestu, je situacija v Afriki, na Bližnjemu vzhodu in v Aziji takšna, da se tam 

še vedno oziroma ponovno nabirajo milijoni, desetine milijonov ljudi, ki bi želeli v Evropo. 

Temu primerno ne moremo popolnoma izključiti možnosti ponovnega begunskega oziroma 

migrantskega vala, ki bo med drugim prinesel tudi popolnoma drugo strukturo migrantov. To 

zdaj niso več družine z otroci, to so večinoma, vsaj več kot polovica, kot je to poudaril tudi dr. 

Cerar, mlajši moški. Hkrati je vladni predsednik navedel dejstvo, da če spet pridejo migranti 

preko srbske in hrvaške meje v Slovenijo, na naše meje, lahko Avstrija in Nemčija zapreta 

svoje meje. Po njegovih besedah jih navedene države postopno že zdaj strožje nadzirajo. V 

takšnem primeru se lahko zgodi, da se ti migranti ustavijo v Sloveniji. Predsednik vlade je 

nadalje povedal, da si težko predstavlja, kjer bodo v tako kratkem času našli tolikšne 

kapacitete. Navedeno nakazuje, da se ob novem migrantskem valu lahko zelo hitro zgodi, da 

ta preide v nastanitvenega. 
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Na to, da novi migrantski val res prihaja, pa je v nadaljevanju istega srečanja dejal tudi 

državni sekretar ministrstva za notranje zadeve Andrej Špenga, ki je povedal, da je na 

Balkanu, vključno z Grčijo, približno 90.000 migrantov, ki čakajo na nadaljnjo pot. Dodal je, 

da je vse odvisno tudi od dogovora s Turčijo, kjer čaka še približno 3 milijone ljudi na 

nadaljnjo pot proti Zahodu. Navedeno dokazujejo tudi zadnje informacije o več sto migrantih, 

ki so trenutno na srbsko-hrvaški meji in zahtevajo, da se odprejo meje. Če bodo te tudi odprli, 

bodo po našem mnenju tudi ostale še čakajoče skupine migrantov dobile sporočilo, da lahko 

gredo na pot. Zaradi navedenega je prihajajoči migrantski val neizbežen. 

 

V prilogi prilagamo vsebino peticije, katere podpise smo zbirali tako elektronsko kot tudi na 

protestu 12. oktobra 2016. Podpisanih je preko 1.500 podpisnikov, občani in občanke pa so se 

jasno izjasnili, da takšnega centra ne sprejemamo. 

 

Na podlagi navedenega zahtevamo, da Občinski svet Občine Črnomelj sprejme 

naslednje sklepe: 

 Občinski svet ne podpira in zavrača namere Vlade RS o vzpostavitvi 

registracijsko-prehodnega centra kjerkoli na območju Občine Črnomelj. 

 Občinski svet Občine Črnomelj ne podpira in zavrača možnost postavitve centra 

v kakršnikoli obliki  na območju Občine Črnomelj. 

 

Na podlagi navedenega pričakujemo obravnavo problematike v okviru posebne točke 

dnevnega reda na prvi prihodnji seji Občinskega sveta Občine Črnomelj in nato še potrditev 

predlaganih sklepov. 

 

S spoštovanjem, 

mag. Maja Kocjan, predstavnica Civilne iniciative Občine Črnomelj 

 

 

V vednost: 

- Mojca Čemas Stjepanovič, županja Občine Črnomelj 

- Svetniki Občinskega sveta Občine Črnomelj 
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PETICIJA: PROTI MIGRANTSKEMU CENTRU V BELI KRAJINI 

Črnomaljska županja je potrdila, da bo v Občini Črnomelj vzpostavljen sprejemni center za 

migrante. Ministrstvo za notranje zadeve RS je potrdilo, da načrtujejo center na območju 

Vražjega kamna, izkazuje pa tudi interes za zemljišča v Preloki in na Vinici. 

Država se namreč pripravlja na novi val migrantov. Po objavah svetovnih tiskovnih agencij so 

jih grški otoki že polni (več deset tisoč), število prišlekov pa se dnevno povečuje. Večje 

skupine so tudi že v Beogradu. 

Hkrati je znano, da evropske države ne bodo več izvajale humanitarnega transporta, migranti, 

ki bodo vstopili v Slovenijo, pa bodo lahko zaprosili za azil in bodo nameščeni v azilne 

domove. Takšni sprejemni centri, kot smo jih poznali doslej, torej ne bodo več potrebni. Šlo 

bo za dolgoročne namestitvene centre. Posebej glede na to, da tudi tistih, ki za azil ne bodo 

zaprosili, ne bo mogoče vrniti nazaj na Hrvaško, ker jih ta že od vsega začetka ne sprejema. 

V Krajevni skupnosti Dobova ob tem zahtevajo, da Vlada RS takoj, najkasneje pa v šestih 

mesecih, odstrani dosedanji center, ne dovoli postavitve podobnega, hkrati pa zahtevajo 

odškodnino. Vodstvo Občine Brežice jih pri tem podpira. 

Povsem drugače je v Črnomlju. 

Ne samo zaradi degradacije prostora, tudi glede na dejstvo, da je Občina Črnomelj v velikem 

razvojnem zaostanku, je namestitev migrantov v našo občino nesprejemljiva. Brezposelnost v 

občini je že zdaj nad kritično mejo in pomeni izredno žgoč problem. Medtem, ko je bila 

brezposelnost januarja 2009 v Občini Črnomelj 10,6-odstotna, je v naslednjih letih dokaj hitro 

naraščala in v letu 2014 dosegla stopnjo kar 22,2 %. Po letošnjih podatkih je v občini, kjer 

ima stalno prebivališče prijavljenih 14.586 oseb, brezposelnih kar 1.345 ljudi.  

Občina Črnomelj nadalje vztrajno pada po vseh kazalnikih že vrsto let. Tako so gospodarske 

družbe v občini leta 2015 zaposlovale 1.007 oseb manj kot v letu 2011. Gibanje števila 

zaposlenih v gospodarskih družbah v občini se je v obdobju od 2008 do 2015 domala 

prepolovilo (iz več kot 2.500 na 1.365). Zmanjšuje se tudi število gospodarskih družb. Tako 

so lani v občini poslovale štiri družbe manj kot leto pred tem, število gospodarskih družb pa je 

na ravni iz leta 2013. Za šest se je zmanjšalo tudi število mikro družb. V občini že zdaj ne 

posluje nobena velika gospodarska družba. Prav tako se noben podjetnik (od 378) ne uvršča 

med srednje ali velike podjetnike, mnogi ustvarjajo sami, brez zaposlenih. Povprečna bruto 

plača v Občini Črnomelj je bila v letu 2015 1.185,09 evra, kar je za 29 odstotkov manj od 

slovenskega povprečja. Povprečna bruto plača zaposlenih v Občini Črnomelj je na ravni 78,77 

odstotka povprečne slovenske plače, ki znaša 1.504,42 evra. Hkrati dosegamo le 72,87 

odstotka neto dodane vrednosti na zaposlenega v Sloveniji (v regiji celo le 59,5 odstotka). 

Razkoraki glede na slovensko povprečje in tudi v primerjavi z Jugovzhodno regijo so torej že 

zdaj nerazumljivo veliki. 

Nastanitev migrantov vsekakor ne bo pripomogla k izboljšanju stopnje brezposelnosti in 

izboljšanju gospodarskega stanja v občini ter zmanjšanju razvojne zaostalosti v regiji in 

Sloveniji. Še več,  poslabšala bo vse skupaj. 

Ne pozabimo, da prebivalci Dobove poročajo o veliki gospodarski in infrastrukturni škodi v 

prejšnjem begunskem valu ter zahtevajo povrnitev škode. Prav tako so bili oškodovani gasilci, 

katerim stroški pri pomoči niso bili povrnjeni.  

Ob Občine Črnomelj ne prejmemo niti odgovorov, za kakšno število migrantov gre. Prav tako 

ne, ali se je Vlada RS zavezala za povrnitev škode, ki jo bo Občina Črnomelj s tem nedvomno 
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imela. Ni tudi odgovora na vprašanje, kako bo potekala ureditev infrastrukture, varovanja, 

transporta, oskrbe in podobnega. 

Poleg navedenega je treba izpostaviti tudi varnostne vidike. Ponekod v tujini, kjer so 

nastanjeni migranti, poročajo o precejšnjem povečanju kriminala, spolnih napadih in 

podobno. Skupaj z migranti v Evropo žal prihajajo tudi teroristi. Ali nam je, Črnomaljcem, res 

treba še bolj zmanjšati kakovost našega življenja? Občine in mesta zavračajo sprejem 

migrantov. Ali jih mora Občina Črnomelj res sprejeti? 

Podpisniki peticije od Vlade RS zahtevamo naslednje: 

- Umik vseh aktivnosti za postavitev migrantskega centra na območju Bele krajine v 

kakršnikoli obliki, ali je to nastanitveni ali prehodni. 

- Pomoč Beli krajini pri ureditvi infrastrukture in spodbuditvi gospodarskega 

razvoja. 

- Vlada RS naj sprejme konkretne ukrepe za zmanjšanje socialne ogroženosti 

prebivalcev Bele krajine. 

- Zahtevamo pospešitev izgradnje 3. razvojne osi. 

- Zahtevamo poseben zakon za Belo krajino po zgledu zakona za spodbujanje razvoja 

v Pomurski regiji. 

  


